
Slavnosti svobody 

1. - 2. 5. 2010 

Účastníci: Mour, Mourek, Bětka M., Fanda, Martina, Míša, Veverka, Želva, Rybka, 

Hvězdička, Žabák, Kašpy, Sopťa, Rarášek, Bětka S., Mirka S, Klasik, Poděs, Rosnička, Bártík, 

Bibi a Sylva  

Letošní Slavnosti svobody byly o 

to významnější, že se jednalo o 65. 

výročí osvobození Plzně americkou 

armádou. Město Plzeň připravilo 

velmi zajímavý program na celý 

týden, vzhledem k tomu, že ve všední 

den musíme do práce tak jsme zvolili 

účast o víkendu.  

Začali jsme v sobotu ráno v 

Lobzích v areálu Střelnice. Tady kdysi 

trénovali takoví velikáni českého 

střílení jako Petr Kůrka, Kateřina Emmons, atd. Pro nás tady byla připravena přehlídka 

výzbroje současné US Army a Armády České republiky. Viděli jsme různé obrněné vozy, 

Hummera a z naší armády Land Rovery pro misi v Afgánistánu, nové obrněné Pandury, 

záchranný vrtulník, a různé vyprošťovací vozidla. 

Všechno jsme si mohli prolízt a taky jsme toho využili. 

Celou akci na Střelnici zahájily proslovy různých lidí, 

jako primátora Plzně, poslance a zástupce náčelníka 

Armády. A hlavně pak hrály folklórní soubory Mariánek 

ze Zlína a Mladinka z Plzně – tam tancuje Karol a hraje 

Rybka a tak jsme se na Rybku v kroji dívali.  

Ze Střelnice spěchal primátor na otevření playspotu 

ke Kalikováku, kde v tu dobu byli Rosnička, Kašpy v 

lodi, Poděs, Klasik a Rarášek s Bětkou. Žabáci a Hejzkovi 

jeli tramvají na náměstí, kde byly pro děti skautské hry 

nebo ukázka z činnosti Policie. Při skautských hrách 

jsme plnili různé úkoly a za ty dostávali razítka do 

kartiček a pak si za to mohli vybrat z různých cen.  



Žabák si odskočil na playspot ke Kalikováku, 

kde se zrovna jela kvalifikace na ME ve vodním rodeu. 

No pěkně to uměli, točili to ve válci jak vývrtka ve 

špuntu. Od 17 hodin pak bylo finále a co jsme tam s 

Klasikem a Kašpym viděli, to se vůbec nedá popsat. 

Jedni z nejlepších borců Evropy (no možná i světa) – 

Peter clonka (Slovensko), Honza Špiclem a nám známý 

Lukáš Červinka tam předváděli takový divadlo, že 

jsme zírali. Lítali s loděma v pěknejch kotrmelcích, no 

musíme se na to někdy podívat v klidu. S Klasikem 

jsme to natočili a všem při tom nahlas fandili. Playpot 

se také hodně líbil Bibi, Bártikovi a Sylvě.  

V neděli jsme se sešli s Kašpym u Area Bory kde 

začínal Convoy of Liberty – průvod historických i 

nových vojenských aut a různé techniky. Běželi za náma i Bibi, Bártík a Sylva, ale někde na 

chodníku chytla zajíce tak 

nešťastně, že si zlomila ruku.  

Sledovali jsme průjezd 

techniky, koukali na veterány z II. 

světové války a bylo to pěkný. 

Konvoj přeletěly i stíhačky 

Gripeny, pak taky historické 

vrtulové letadlo a to letělo pěkně 

nízko. Byl to dobrej rachot. Pak 

jsme přešli do Sadů 

Pětatřicátníků, sledovali 

mažoretky a pak se šli podívat k 

Peklu, kde byl historickej tábor 

US Army a taky přehlídka moderní výzbroje a aut US Army. Prošli jsme si všechny auta, 

mohli si do nich i vlízt a taky jsme si se současnýma americkýma vojákama povídali. Jedou 

do Evropy na rok a teď mají za sebou tak 8 měsíců. Převážná většina z nich je z Kalifornie. 

Vzali nás do jednoho Strykeru a nechali vyzkoušet taktickou vestu, helmu a pušku.  

Pak jsme našli a Kašpy domluvil autobus, který jezdí zdarma po památnících 

amerických vojáků v okolí Plzně. Vyrazili jsme do Litic, pak do Vejprnic a přes Křivice zase 

zpátky. To už na nás čekala utahaná Vlčice, která se akorát vrátila z instruktorských zkoušek. 

Neděli jsme zakončili svačinou na náměstí a okružní jízdou historickou tramvají.  

Letošní oslavy se hodně povedly a hlavně se povedlo počasí. Tak zase příští rok. 

                     zapsal:    

           Žabák 


